
Lijst van vragen bij Jaarverslag Ministerie van VROM en van de
begrotingsstaat van het Waddenfonds 2008

1
Denkt u dat de Kamer, gezien de kritiek van de Algemene Rekenkamer, op
basis van dit jaarverslag voldoende controle kan uitoefenen op het werk
van VROM in 2008?

2
De toon van het jaarverslag is zeer positief. Waarom wordt er niet helder
uiteengezet, zoals de Algemene Rekenkamer ook aangeeft, welke effecten
de verschillende vertragingen of problemen hebben op de verschillende
deelprojecten (zoals het uitstel van Anders Betalen voor Mobiliteit voor
het NSL, etc.)?

3
Waarom worden er zoveel (deel) projecten en uitgaven naar 2009
verschoven?

4
Welke concrete onderdelen van de voorziene prestatie «Obstakels
wegnemen voor stimulering herstructurering, vergroten van kennis en
ervaring» zijn vertraagd en om welke reden?

5
Welke bedragen zijn gemoeid met dit (deels nieuwe) instrumentarium
voor herstructurering van bedrijventerreinen?

6
Kunt u uiteenzetten wat u bedoelt met «het onderdeel bedrijventerreinen
ligt op schema»? Betekent dit dat ook daadwerkelijk het overaanbod aan
bedrijventerreinen wordt ingeperkt en alle overtollige uitleglokaties
worden opgeschort?

7
Wat zijn de resultaten van de gerealiseerde hulpstukken voor het
beschermen van nationale landschappen, behoudens de creatie van een
serie nieuwe instrumenten?

8
Wanneer wordt een verbeterde MKBA-systematiek in gebruik genomen,
gezien de opgelopen vertraging?

9
Zijn er reeds projectvoorstellen voor het Innovatieprogramma Mooi
Nederland gehonoreerd? Wie zijn de initiatiefnemers en wat behelzen ze?

10
In hoeverre wordt het succes van het MIRT (of een gebrek daaraan)
bepaald door het al dan niet voorhanden zijn van een deugdelijke
MKBA-systematiek?

11
Met wie en waar is het debat over ruimtelijke kwaliteit en verrommeling
goed op gang gekomen? Welke initiatieven heeft VROM daarin genomen?

12
Welke partijen nemen deel aan elk van de uitvoeringsallianties Randstad
2040 en wanneer wordt de Kamer over de werkzaamheden daarvan
geïnformeerd?
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13
Is er echt sprake van een verwerving van inzicht zoals gemeld op pagina
19, als een substantieel deel van de Tweede Kamerfracties nog steeds
aanzienlijke vraagtekens heeft bij nut en uitvoering van het begrip
«Metropolitane Parken»?

14
Op welke wijze is in 2008 voortgang geboekt bij het introduceren van
marktprikkels en wet- en regelgeving?

15
Hoe gaat u ervoor zorgen dat er in de komende twee jaar nog 490 000
woningen energiezuiniger zullen worden?

16
In hoeverre is een reductie van de broeikasgassen van 4% ten opzichte
van 2007 te relateren aan 6% ten opzichte van 1990?

17
Hoeveel procent reductie broeikasgassen is er t.o.v. 1990 gerealiseerd?

18
Op pagina 20 en 21 worden twee verschillende doelen genoemd voor
gecommitteerd vermogen duurzame energie. Wat is het doel voor 2011
(2285MW of 3012MW) en wat was het tussendoel voor 2008?

19
Waardoor is de brief over CCS verlaat? Waardoor is de Landelijke
Uitwerking Ruimte voor Windenergie vertraagd?

20
U meldt dat duurzaam inkopen op schema ligt. De delivery-brief van
minister-president Balkenende meldt dat duurzaam inkopen in de rode
zone zit, hoe kan dit? Welke beleidsinformatie is juist? Hoeveel procent
van de inkoop is werkelijk duurzaam geschied?

21
Welke afspraken moeten leiden tot een inkoopbeleid wat 100% duurzaam
is?

22
Voor welke productgroepen bleken de ambities onhaalbaar vanwege
welke juridische (Europese) belemmeringen? Kan de uitspraak van het
Europese Hof over roetfilters hierbij ruimte creëren?

23
Hoeveel afvalbelasting is er in 2008 ontvangen?

24
In het kader van de fiscale vergroening noemt u onder andere de
verpakkingenbelasting en de vliegbelasting. Recente rapporten geven aan
dat de verpakkingenbelasting een enorme last is voor het MKB. De
vliegbelasting is alweer afgeschaft omdat deze niet bijdroeg aan milieu-
doelen en meer kostte in termen van economische schade dan opbracht
aan belastinginkomsten. Bent u nog steeds van mening dat deze groene
belastingen meer opbrengen dan ze aan schade veroorzaken?

25
Zijn de aan de provincies en gemeenten uitgekeerde gelden voor
uitvoering van het NSL gebaseerd op democratisch vastgestelde
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projecten of is realisatie van projecten in het NSL nog onderhevig aan
lokale besluitvorming waardoor uitvoering onzeker is? Hoe zeker bent u
dan van de doelmatigheid van de besteding van de reeds uitgekeerde
gelden?

26
Hoeveel subsidie is er in 2008 besteed aan roetfilters?

27
Waarom geeft u bij de roetfilters niets aan over de € 80 miljoen die VROM
in niet-werkende halfopen roetfilters heeft gestoken?

28
Waarom geeft u niets aan over de problemen met de milieuzones, vooral
met betrekking tot dehandhaving? Wat is uw mening over het besluit van
Amsterdam om geen milieuzone voor personenauto’s in te voeren, omdat
dat niet te handhaven is?

29
Waardoor zijn uw ambities ten aanzien van geluidbeleid vertraagd?

30
Waardoor gaan de gedifferentieerde gebruiksvergoedingen voor stil
spoormaterieel pas drie jaar later dan voorzien in?

31
Hoeveel bodemsaneringen zijn uitgevoerd in 2008?

32
Hoeveel kostenverhaalprocedures zijn gestart en bij wie precies worden
die kosten verhaald?

33
Als beleidsdoel is vastgesteld om in 2015 alle locaties met
volksgezondheidsrisico’s te hebben aangepakt. Daarom zal er voorrang
worden geven aan dit type locaties en locaties met verspreidingsrisico’s
en/of ernstige ecologische gevaren. De realisatie in 2008 ligt hoger dan
gepland door (goedkope) en eenvoudige saneringen. Ging het daarbij om
saneringen van bodems die als prioriteit zijn aangemerkt? Zo nee, is dit
ten kostte gegaan van sanering van gebieden die als prioriteit zijn
aangemerkt? Hoeveel hectare vallen er onder de door het ministerie
geformuleerde prioriteitgebieden? Hoeveel % daarvan is in 2008
gesaneerd? En wat waren de doelen voor 2008?

34
In hoeverre kan Nederland door middel van het meewegen van diversiteit
bij het gebruik van biomassa tegen elkaar opwegen en hoe is dit te
kwantificeren?

35
Hoe duurzaam is biobrandstof tegenover brandstof uit fossiele bronnen?
Graag met cijfers!
35

36
Als de CO2 balans van palmolie nog onderzocht moet worden, waarom
wordt andere biobrandstof dan als duurzaam aangemerkt?
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37
De bijdragen aan ambitieuze Europese én internationale klimaatdoelen
zijn gerealiseerd. Betekent dit dat de onderhandelingsinzet van Nederland
in het Europese klimaatpakket volledig is overgenomen? Zo nee, welke
doelen waren er gesteld? In hoeverre zijn die geheel of gedeeltelijk
overgenomen? Welke inspanningen heeft Nederland geleverd om deze
doelen te bereiken? Dezelfde vraag geldt voor de genoemde bijdrage aan
de in Kopenhagen internationaal vast te stellen klimaatdoelen. Kunt u de
doelstellingen in een tabel weergeven?

38
Maakte het bepalen van de EU-inzet voor de onderhandelingen in
Kopenhagen deel uit van de doelen die VROM zichzelf stelde om bij te
dragen aan een ambitieus Europees post-Kyoto klimaatplan? Zo ja,
beschouwt VROM het Europese proces om tot een klimaatplan voor de
post-Kyoto periode te komen als afgerond? Zo nee, valt de EU inzet voor
Kopenhagen dan onder het bijdragen aan een ambitieus internationaal
klimaatplan? Welke onderhandelingsdoelen waren er gesteld? Welke
daarvan zijn behaald?

39
Hoe kunt u vaststellen dat de doelen voor het bijdragen aan een nieuw
ambitieus klimaat akkoord, vast te stellen in Kopenhagen in 2009, zijn
gerealiseerd als het akkoord nog niet gesloten is? Op basis van welke
prestaties heeft u die conclusie kunnen trekken? Wanneer beschouwt u
haar bijdrage als succesvol?

40
Waaruit blijkt dat de effectiviteit van de voorbereiding van Europees
beleid is verhoogd? Welke meetbare resultaten zijn er al geboekt met dit
project?

41
Wat zijn de oorzaken van de mutaties bij de verplichtingen en uitgaven
voor realisatie voor de post-Kyoto afspraken (€ 1,9 miljoen op pagina 48
en € 2,7 miljoen op pagina 49)? Wat zijn de oorzaken en redenen voor het
doorschuiven van de uitgaven voor CDM? Wat zijn de redenen voor het
verlagen van de uitgaven aan binnenlandse klimaatinstrumenten?

42
Welke concrete CDM-projecten zijn in 2008 gefinancierd?

43
Wat behelzen de mutaties in het programma voor beperken van groot-
schalige luchtverontreiniging en verzuring?

44
Ontstaat er budgettaire ruimte op minder noodzakelijke CDM-gelden door
de lagere geprognosticeerde Nederlandse uitstoot als gevolg van de
kredietcrisis? Zo ja, hoeveel?

45
Wat zijn de kosten voor sanering van de asbestwegen paden en erven
geweest? Hoeveel wegen, paden en erven zijn vrijgemaakt van asbest?

46
Waaruit bestaat die aanvullende prestatieverplichting? Welke gemeenten
en provincies betreft het? krijgen zij aanvullende financiële middelen voor
deze verplichtingen?
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47
Welke consequentie is er getrokken uit het geringe beroep op de
garantieregeling bodemsaneringskrediet MKB?

48
Naar welke instanties is de € 8,4 miljoen euro gegaan voor uitvoering met
betrekking tot afvalstoffenbeleid en introductie van nieuwe systemen
daarvoor? Kunt u die nieuwe systemen nader toelichten?

49
Hoeveel inkomsten zijn gegenereerd uit boetes opgelegd naar aanleiding
van handhavingsacties door de VROM-Inspectie?

50
Op welke thema’s en met welke instanties is samenwerking gezocht en
vormgegeven, waarvoor er kosten zijn gemaakt voor samenwerking in
methodiek en strategie? Welk bedrag is gemoeid met het opstellen van
het convenant en het vormgeven van de samenwerkingsmethodiek en
strategie voor uitvoering van de motie Poppe-Boelhouwer met betrekking
tot aanpak van de gegaste containers? Hoe verhoudt zich dat tot de kosten
voor daadwerkelijke controle en handhaving op basis van de motie?

51
Hoeveel voltijdbanen bood VROM begin en hoeveel eind 2008?

52
Is er voor de categorieën waarbij nog geen projecten zijn toegekend,
omdat er nog gewacht wordt op toestemming van de Europese
Commissie in het kader van een staatssteuntoets, een tijdspad te schetsen
waarop deze categorieën wel ingevuld kunnen worden door projecten? Zo
ja, per wanneer kunnen deze projecten van start?

53
Hoeveel manjaar bedraagt de externe inhuur van ruim 58 miljoen?

54
Kunt u specifiek aangeven voor welke taakvelden (Mooi Nederland,
bodem, water, lucht, ruimtelijke ordening, klimaat enzovoort) en/of
afdelingen (financieel, wetgevingstechnisch, ICT enzovoort) het depar-
tement hoeveel tijdelijke krachten heeft ingehuurd? Is in die taakvelden
en/of afdelingen sprake van een incidenteel personeelstekort dat externe
inhuur rechtvaardigt? Zo ja, waardoor wordt dat tekort veroorzaakt? Of, is
er sprake van een structureel personeelstekort en zo ja, waarom wordt dat
niet weggenomen?

55
Kan de tabel op pagina 122 nader worden gespecificeerd met aantal fte’s
per punt? Zo nee, waarom niet? Kan de tabel worden uitgesplitst naar
kerndepartement en ZBO? Zo nee, waarom niet? Wat zouden de cijfers zijn
exclusief ZBO?
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